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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Sedinta importanta la Palatul Victoria: se iau decizii in privinta bugetului de stat 

• Ciolacu: Romania poate deveni un hub de stabilitate si dezvoltare regionala 

• Tichetele de masa acordate angajatilor vor fi majorate pana la 30 de lei, de la 20 

de lei cat este valoarea maxima in prezent. Voucherele de vacanta vor putea fi 

utilizate si pentru a trimite copiii in tabere. 

• Chesnoiu: Vom inchide anul 2021/2022 cu o productie stabila, chiar daca nu vom 

obtine cantitatile de cereale de anul trecut 

• Ministrul Dezvoltarii anunta semnarea contractelor de executie pentru inca 7 

crese moderne si eficientizate energetic 

• Parlamentul a adoptat, in urma reexaminarii cerute de presedintele Iohannis, 

legea prin care ursii considerati periculosi pot fi ucisi si in afara localitatilor 

(extravilan), nu doar in interiorul acestora 

• DOCUMENTE Ministerul Justitiei publica forma actualizata a Legilor Justitiei / 

Adoptarea lor, asumata in PNRR pana in trimestrul II 2023 / Avizarea proiectelor 

de catre ministere, programata dupa 1 iulie 

• UPDATE Daniel Horodniceanu, fostul sef al DIICOT, a castigat alegerile pentru 

CSM din partea Parchetului general / Magdalena Militaru, adjuncta procurorului 

general Gabriela Scutea, si Alina Albu, sefa Sectiei anti-crima organizata din 

DIICOT, au iesit din cursa 

• Nicolae Ciuca, dupa ce s-a vazut cu vicepresedintele Google: aici este cheia 

• Eurostat: Mai multe femei decat barbati sunt in afara pietei fortei de munca, in 

Uniunea Europeana 
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• Ministrul Aurescu, consultari politice cu omologul din Emiratele Arabe Unite / 

Abdullah bin Zayed Al Nahyan a acceptat  invitatia de a efectua o vizita in 

Romania 

• Iohannis participa, joi si vineri, la reuniunea liderilor din UE si Balcanii de Vest, la 

Consiliul European si Summitul Euro 

• Pretul titeiului european scade joi dimineata sub 110 dolari/baril, in cea mai 

ampla corectie de la finalul lunii martie, din cauza temerilor privind recesiunea 
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• Ședință importantă la Palatul Victoria: se iau decizii în privința 

bugetului de stat 

Guvernul urmează să aprobe în şedinţa de joi un proiect de lege pentru ratificarea 

Acordului între Guvernul României şi Guvernul Republicii Polone privind Cooperarea în 

Domeniul Industriei de Apărare, semnat la Varşovia, la 3 martie 2022. 

Potrivit notei de fundamentare a proiectului, prin semnarea Acordului se are în vedere 

să fie încurajată cooperarea industrială şi activităţile de cercetare dezvoltare-inovare în 

beneficiul ambelor părţi, informează Agerpres.  

Se precizează că Acordul are caracter tehnic şi conţine, între altele, prevederi referitoare 

la: "cooperarea în domeniul apărării, în special în domeniul cercetării, dezvoltării, 

producţiei, mentenanţei, reparării şi modernizării sistemelor de armament militare, 

muniţiilor, materialelor de apărare, echipamentelor tehnice, afişajelor tehnice, pieselor 

de schimb şi accesoriilor; încurajarea încheierii de acorduri între părţi care vizează 

procurarea, producţia şi vânzarea produselor din industria de apărare, precum şi în orice 

alte domenii militare conexe care pot fi de interes reciproc pentru părţi, în limitele 

prezentului Acord; achiziţionarea de către părţi a echipamentelor militare şi de apărare 

fabricate sau dezvoltate în comun, în oricare dintre statele părţilor; schimbul de 

informaţii pe teme cum ar fi experienţele operaţionale şi tehnologia de apărare, 

informaţii ştiinţifice şi tehnice şi de documente relevante privind standardele industriei 

de apărare folosite de părţi pentru asigurarea calităţii". 

În şedinţă va fi adoptat şi un proiect de lege privind aprobarea contului general anual de 

execuţie a bugetului de stat, a contului anual de execuţie a bugetului Fondului naţional 

unic de asigurări sociale de sănătate şi a contului general anual al datoriei publice 

aferente anului 2021. 

Printr-un alt proiect de lege, Guvernul va aproba contul general anual de execuţie a 

bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 şi contul general anual de execuţie a 

bugetului asigurărilor pentru şomaj pe anul 2021. 

Pe agenda Executivului figurează şi un proiect de lege pentru modificarea şi 

completarea Legii nr. 17/2000 privind asistenţa socială a persoanelor vârstnice. 
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Conform notei de fundamentare, una din modificările propuse prin proiectul de lege 

vizează reglementarea mecanismului de asigurare a cheltuielilor de finanţare a îngrijirii 

de lungă durată ca măsură de asistenţă socială pentru îngrijirea la domiciliu, în centrele 

de zi sau în centrele rezidenţiale, acordând o importanţă crescută îngrijirii la domiciliu şi 

în centrele de zi prin stabilirea contribuţiei de la bugetul de stat de minim 10% din 

standardul minim de cost. 

Guvernul urmează să aprobe şi un proiect de ordonanţă de urgenţă pentru modificarea 

şi completarea OG nr. 58/1998 privind organizarea şi desfăşurarea activităţii de turism in 

România. Obiectivul urmărit prin prezentul act normativ este de actualizare a cadrului 

legislativ actual pentru operaţionalizarea Organizaţiilor de Management al Destinaţiilor, 

conform notei de fundamentare a proiectului. 

Un alt proiect de ordonanţă de urgenţă supus aprobării în Guvern vizează modificarea şi 

completarea OG nr. 18/2009 privind organizarea şi finanţarea rezidenţiatului, precum şi 

pentru modificarea şi completarea unor acte normative privind unele măsuri din 

domeniul sănătăţii. 

"Prin modificările propuse, se creează cadrul legal astfel încât la stabilirea cifrei de 

şcolarizare pentru rezidenţiat să se aibă în vedere numărul de coordonatori acreditaţi pe 

fiecare specialitate şi centru universitar, în considerarea faptului că anual se acreditează 

coordonatorii de rezidenţiat. În acest sens, pentru o stabilire clară, în acord cu 

disponibilităţile centrelor universitare raportate şi numărul de coordonatori existenţi, 

respectiv capacitatea de pregătire disponibilă transmisă de instituţiile de învăţământ 

superior cu profil medical acreditate, până cel târziu la data de 1 august a fiecărui an, 

cifra de şcolarizare pentru rezidenţiat este stabilită anual prin ordin al ministrului 

sănătăţii", se precizează în nota de fundamentare. 

Printr-un proiect de hotărâre, Guvernul va decide cu privire la modificarea Strategiei de 

vaccinare împotriva COVID-19 în România, aprobată prin HG nr. 1031/2020. 

"În contextul actual al situaţiei epidemiologice determinate de virusul SARS COV 2, cu 

limitarea transmiterii comunitare şi scăderea marcantă a numărului de cazuri de 

îmbolnăvire, este necesară actualizarea strategiei de vaccinare astfel încât să se asigure 

în continuare accesul la vaccinare împotriva COVID-19, în condiţii de siguranţă, 

eficacitate şi echitate pentru prevenirea infecţiei cu SARS-CoV-2 în România.  
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Astfel, prin prezentul act normativ se stabileşte un nou mecanism de coordonare a 

activităţilor de vaccinare la nivel naţional, atribuţiile Comitetului naţional de coordonare 

a activităţilor de vaccinare împotriva COVID 19, fiind preluate în intregralitate de către 

Ministerului Sănătăţii, în corelare cu activităţile derulate în cadrul Programului Naţional 

de vaccinare", se spune în nota de fundamentare a proiectului. 

Un alt proiect de hotărâre vizează modificarea şi completarea Anexei nr. 2 Ia HG nr. 

696/2021 pentru aprobarea pachetelor de servicii şi a Contractului-cadru care 

reglementează condiţiile acordării asistenţei medicale, a medicamentelor şi a 

dispozitivelor medicale, în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate pentru anii 

2021-2022. 

Tot printr-o hotărâre, Executivul va aproba Normele metodologice de aplicare a 

prevederilor Legii nr. 111/2022 privind reglementarea activităţii prestatorului casnic. 

Guvernul va decide, printr-o altă hotărâre, cu privire la organizarea şi funcţionarea 

Comitetului tehnic interministerial pentru descentralizare şi a grupurilor de lucru pentru 

descentralizarea competenţelor. 

Printr-un memorandum, Executivul va aproba negocierea şi semnarea Acordului între 

Guvernul României şi Guvernul Republicii Moldova privind controlul coordonat în 

punctul de trecere a frontierei Albiţa rutier, pe sensul de intrare în România. 

Un alt memorandum care va fi adoptat de Guvern are ca temă întreprinderea măsurilor 

şi demersurilor legale în vederea actualizării procedurilor de lucru interne şi revizuirii 

legislaţiei naţionale cu impact asupra jaloanelor şi ţintelor din cadrul Planului Naţional 

de Redresare şi Rezilienţă al României (PNRR), în scopul reducerii termenelor de emitere 

a avizelor/autorizaţiilor necesare implementării reformelor şi investiţiilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ciolacu: România poate deveni un hub de stabilitate şi dezvoltare 

regională 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, liderul PSD, a afirmat joi că va pleda la 

Bruxelles pentru acordarea statutului de candidat la UE pentru Republica 

Moldova şi Ucraina, va cere sprijinul pentru aderarea României la spaţiul 
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Schengen şi va insista pentru flexibilizarea PNRR pe zona de pensii, care este "absolut 

necesară". 

"România poate deveni un hub de stabilitate şi dezvoltare regională! Este un proiect pe 

care îl voi susţine, astăzi, cu tărie, la Bruxelles, în faţa partenerilor noştri europeni. Voi 

pleda, în cadrul reuniunii prim-miniştrilor şi comisarilor europeni social-democraţi, şi 

pentru acordarea statutului de candidat la UE pentru Republica Moldova şi Ucraina. 

România are datoria să fie alături de Republica Moldova la nivelul tuturor palierelor 

diplomatice!", a scris Ciolacu pe Facebook. 

El a arătat că, în paralel, va cere sprijinul preşedintelui Parlamentului European pentru 

aderarea României la spaţiul Schengen şi va insista pentru flexibilizarea PNRR pe zona 

de pensii, menţionând că acest lucru este 'absolut necesar'. 

"Agenda discuţiilor cu preşedinta Camerei Deputaţilor din Parlamentul Federal al 

Regatului Belgiei, Eliane Tillieux, şi cu viceprim-ministrul, ministrul economiei şi al muncii 

belgian, Pierre-Yves Dermagne, se va concentra pe identificarea celor mai bune soluţii 

comune pentru a proteja puterea de cumpărare şi nivelul de trai al cetăţenilor, în 

contextul creşterii preţurilor la energie şi combustibili. Acesta este şi unul dintre motivele 

pentru care flexibilizarea #PNRR pe zona de pensii este absolut necesară pentru 

România. Voi insista pentru acest demers al autorităţilor de la Bruxelles în cadrul 

întrevederii pe care o voi avea cu Nicolas Schmit, comisarul european pentru Muncă", a 

mai scris liderul PSD. 

Marcel Ciolacu efectuează o vizită la Bruxelles, Regatul Belgiei, unde va avea întâlniri cu 

cu preşedintele Camerei Deputaţilor - Parlamentul Federal al Regatului Belgiei, Eliane 

Tillieux, cu viceprim-ministrul Pierre-Yves Dermagne, ministrul economiei şi al muncii, şi 

cu comisarul pentru Muncă şi Drepturi Sociale, Nicolas Schmit, precum şi cu 

preşedintele Parlamentului European, Roberta Metsola. De asemenea, Ciolacu va avea o 

intervenţie în cadrul întâlnirii cu liderii PES. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Tichetele de masă acordate angajaților vor fi majorate până la 30 de 

lei, de la 20 de lei cât este valoarea maximă în prezent. Voucherele de 

vacanță vor putea fi utilizate și pentru a trimite copiii în tabere. 

Legea a fost promulgată de președintele Iohannis miercuri. Astfel, valoarea unui tichet 

de masă va fi majorată la cel mult 30 de lei de la 1 iulie. Ultima majorare a avut loc în 

2020, când valoarea tichetelor a crescut de la 15,18 lei la 20 de lei. 

Același pachet promulgat astăzi de președinte mai prevede că organizaţiile sindicale 

legal constituite pot acorda din fonduri proprii, ocazional, tichete cadou membrilor 

proprii care nu au calitatea de angajați ai organizaţiei sindicale. Frecvenţa acordării 

tichetelor cadou şi valoarea lor se stabilesc de către conducerea organizaţiei sindicale. 

În plus, voucherele de vacanţă pot fi utilizate şi pentru acoperirea cheltuielilor cu 

taberele şcolare, naţionale sau tematice, organizate pe teritoriul României, la care 

participă copilul titularului. Procedura privind plata taberelor urmează să fie stabilită de 

către Ministerele Educației și Finanțelor. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Chesnoiu: Vom închide anul 2021/2022 cu o producţie stabilă, chiar 

dacă nu vom obţine cantităţile de cereale de anul trecut 

România va închide anul agricol 2021/2022 cu o producţie stabilă, care va aduce şi un 

excedent de export, chiar dacă nu va obţine cantităţile de cereale de anul trecut, a 

declarat pentru AGERPRES ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Adrian Chesnoiu. 

 

"În momentul de faţă am văzut o bună parte din ţară şi discut foarte mult cu fermierii 

noştri. Culturile aş putea să le cataloghez ca fiind bune în prezent. Evident, sunt 

diferenţe de la regiune la regiune şi sunt şi situaţii, mai ales în estul ţării, unde a plouat 

mai puţin şi pe alocuri culturile nu arată foarte bine. (...) Eu cred că vom închide anul 

agricol 2021/2022 cu o producţie stabilă, care ne va aduce şi un excedent de export, dat 

fiind faptul că producem în general mult mai mult decât avem nevoie.  
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Evident, ne dorim ca această cantitate, o mare parte din ea, să rămână în ţară, să fie 

procesată în ţară, să dăm valoare adăugată materiilor prime, dar sunt totuşi 6 luni de 

când am preluat Ministerul Agriculturii, iar programele pe care le-am conceput şi modul 

în care începem să realizăm complementaritatea dintre programele naţionale şi 

fondurile europene cred că îşi vor arăta pe deplin efectele în anul următor", a subliniat 

Chesnoiu. 

 

Acesta a susţinut că producţiile din acest an nu vor fi la nivelul anului 2021, "un an de 

altfel aproape de perfecţiune", atât din punct de vedere climateric, cât şi din punct de 

vedere al stabilităţii nivelului de inputuri şi al nivelului de costuri de înfiinţare a culturilor. 

 

Întrebat dacă poate estima un nivel al producţiei de cereale din acest an, ministrul a 

răspuns: "E o distanţă foarte mare până la recoltat, se schimbă datele de la zi la zi". 

 

"Niciodată n-o să mă auziţi că fac estimări până când nu închidem oficial campania. Noi 

nu lucrăm cu estimări, producţia se măsoară în cantităţi finale, pentru că poţi să te 

trezeşti astăzi să estimezi ceva şi mâine să te trezeşti, doamne fereşte, cu fenomene 

meteo pe care n-aveai cum să le prevezi. Eu repet că va fi o producţie stabilă, nu cu 

diferenţe foarte mari faţă de anul trecut", a adăugat şeful MADR. 

 

În opinia sa, zonele agricole cu cele mai mari probleme sunt cele din estul ţării, Vaslui, 

Bârlad, Iaşi, unde a plouat mai puţin, dar şi zona Bărăganului. 

 

"Acum au venit ploile, au căzut cantităţi bune de apă, dar trebuie să vedem până la final. 

Nu se ştie dacă nu ne trezim cu o perioadă în iulie numai cu temperaturi foarte mari. 

Dar, ceea ce este foarte important, este că această perioadă instabilă pentru majoritatea 

statelor la nivel internaţional, în România va fi caracterizată, cred eu, de stabilitate şi 

asta, pe de o parte, ca urmare a nivelului stabil al producţiilor, iar de partea cealaltă a 

programelor de sprijin pe care le-am acordat fermierilor. Nu în ultimul rând, chiar dacă, 

cumva, costul de producţie a crescut şi nivelul preţurilor veniturilor fermierilor a crescut 

şi probabil va compensa aceste costuri", a explicat Chesnoiu. 

 

Potrivit acestuia, este foarte importantă pregătirea anului agricol 2022/2023, pentru că 

va fi o presiune mare la nivel internaţional pe materiile prime agricole. 
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"Trebuie însă să fim foarte atenţi şi aici lucrăm intens, la pregătirea anului agricol 

2022/2023, pentru că va fi un an în care maturitatea sectorului agroalimentar din fiecare 

stat membru va trebui să-şi arate cu adevărat reperele şi indicatorii de stabilitate. Va fi o 

presiune mare la nivel internaţional pe materiile prime agricole, care, iată, după 24 

februarie, după agresarea Ucrainei de către Rusia, au devenit materii prime strategice şi 

influenţează până la urmă toate politicile internaţionale şi de aceea noi am luat nişte 

măsuri din timp. Am venit cu atragerea unor fonduri din alte surse, destinate altor 

domenii de activitate, către agricultură, către fermieri, către industria alimentară 

românească, astfel încât să putem să majorăm sprijinul pe care îl acordăm fermierilor 

noştri. Dau un exemplu: acele microgranturi şi granturi de capital de 300 de milioane de 

euro. Evident, nevoia este mult mai mare, dar am adus aceste 300 de milioane către 

sectorul agroalimentar. Facem eforturi să majorăm suma alocată. Sunt în discuţii cu 

domnul ministru Boloş (Marcel Boloş - ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene n.r.) 

să vedem dacă reuşeşte să identifice alte surse de finanţare prin care să putem să 

direcţionăm către cei care au depus în sesiunea de microgranturi şi granturi de capital 

de lucru tocmai încheiată", a adăugat el. 

 

De asemenea, ministrul a reamintit de parteneriatul semnat cu Ministerul Energiei pe 

componenta Fondului de Modernizare, respectiv ca o parte din acest fond să fie 

direcţionată către fermieri şi industria alimentară românească în vederea asigurării 

independenţei energetice. 

 

"Asigurarea independenţei energetice, din punctul meu de vedere, pentru fermierii 

noştri va fi cheia succesului. Dacă ne uităm la sectorul legumicol şi pomicol şi ne 

imaginăm un fermier care are 2.500 - 3.000 de metri pătraţi de solarii, de spaţii 

acoperite, dacă îşi asigură energia termică cu care să încălzească solarul, costurile scad 

foarte mult şi atunci el devine viabil, iar cetăţenii români se pot bucura de produse 

proaspete şi de calitate. De partea cealaltă, este foarte important ca şi industria 

alimentară să-şi dezvolte capacităţi de asigurare a energiei, pentru că eliminarea unui 

astfel de factor de cost va conduce în viitor la viabilitatea şi eficacitatea acestui sector", a 

mai transmis el. 
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Producţia de cereale boabe a României a depăşit anul trecut 27,79 milioane de tone, în 

creştere cu 9,637 milioane de tone peste nivelul anului 2021, când a totalizat 18,153 

milioane de tone.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministrul Dezvoltării anunţă semnarea contractelor de execuţie 

pentru încă 7 creşe moderne şi eficientizate energetic 

Ministrul Dezvoltării, Cseke Attila, a anunţat joi că a semnat contractele de execuţie 

pentru încă 7 creşe "moderne şi eficientizate energetic", a căror valoare totală este de 

99.325.306 lei. 

 

Potrivit unui comunicat al MDLPA, în Suceava şi Râmnicu Vâlcea va fi construită câte o 

creşă mare, în Beiuş, Fălticeni şi Râmnicu Vâlcea vor fi creşe medii, în timp ce Reşiţa şi 

Ploieşti vor beneficia de câte o creşă mică. 

 

Aceste 7 creşe se alătură celorlalte 15 ale căror contracte au fost semnate săptămâna 

trecută, a subliniat ministrul. 

 

Obiectivele sunt incluse în Programul naţional de construire de creşe, derulat de 

Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei, şi vor beneficia de săli de 

joacă, dormitoare, sală pentru festivităţi, bucătărie şi spălătorie proprie, cabinet medical, 

spaţii administrative, spaţiu de joacă amplu, în aer liber, precum şi panouri solare pentru 

un aport de energie din surse regenerabile. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Parlamentul a adoptat, în urma reexaminării cerute de președintele 

Iohannis, legea prin care urșii considerați periculoși pot fi uciși și în 

afara localităților (extravilan), nu doar în interiorul acestora. 

“Prin completările aduse de Parlament, acum avem o reglementare și pentru 

situația în care acest pericol apare în extravilan.  
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Totodată, cheltuielile administrațiilor locale privind permanența și intervenția imediată 

vor fi decontate de către Ministerul Mediului”, a transmis Ministrul Mediului, Tanczos 

Barna, pe pagina sa de Facebook. 

Proiectul de lege a fost adoptat în Camera Deputaților cu 187 de voturi “pentru”, 5 

voturi “contra” și 52 de abțineri. Președintele Iohannis ceruse Parlamentului la începutul 

acestui an să reexamineze legea care permite uciderea urșilor agresivi. La acel moment, 

Administrația Prezidențială nota că excluderea din lege a sintagmei “în intravilanul 

localităților” lăsa loc de abuzuri, în intervențiile din extravilan. Reamintim, conform unei 

OUG adoptate anul trecut, autoritățile locale pot decide “în baza expertizei profesionale” 

dacă urșii sunt alungați, relocați sau eutanasiați/împușcați. 

“Sunt soluții imediate, imperios necesare în condițiile înmulțirii atacurilor de urs și a 

pagubelor provocate de aceste carnivore mari, pe fondul creșterii constante a populației 

de urs brun din cauza unui management impropriu. Soluția pe termen lung rămâne 

gestionarea corectă a populației de urs”, a mai transmis Ministrul Mediului.  

Barna a mai adăugat că instituția pe care o conduce derulează “un proiect de 10 

milioane de euro pentru estimarea populației de urs brun cu ajutorul unor metode 

științifice moderne, proiect care va avea ca rezultat scăderea numărului conflictelor om-

urs, conservarea habitatului natural al ursului, respectiv managementul durabil al 

speciei”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• DOCUMENTE Ministerul Justiţiei publică forma actualizată a Legilor 

Justiţiei / Adoptarea lor, asumată în PNRR până în trimestrul II 2023 / 

Avizarea proiectelor de către ministere, programată după 1 iulie 

Ministrul Justiţiei a publicat, miercuri, forma actualizată a Legilor Justiţiei, a căror 

adoptare este asumată în PNRR până în trimestrul II 2023. Ministerul precizează, însă, că 

aceste legi sunt de o importanţă majoră, sistemul având nevoie de ele mult mai repede. 

Avizarea proiectelor de către ministere este programată după 1 iulie, iar până atunci se 

mai pot trimite observaţii şi propuneri, transmite News.ro 
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Ministerul Justiţiei anunţă, miercuri, într-un comunicat de presă că au fost publicate pe 

site-ul instituţiei textele actualizate ale Legilor Justiţiei. 

Este vorba despre Proiectul de lege privind statutul magistraţilor, Proiectul de lege 

privind organizarea judiciară şi Proiectul de lege privind Consiliul Superior al 

Magistraturii. 

”Ministerul Justiţiei a postat astăzi, 22.06.2022, forma lor actualizată cu contribuţii 

punctuale în urma procesului de dezbatere publică şi a procesului de reflecţie asupra 

textelor pe parcursul dezbaterii publice. Înainte de a trece la etapa avizărilor, 

interministeriale şi CSM, Ministerul Justiţiei rămâne deschis analizei oricăror contribuţii 

sau propuneri de ultimă oră, cu precizarea importantă că nu este vorba de o nouă 

dezbatere publică propriu – zisă în sensul prevederilor legale care reglementează 

procedurile de adoptare a actelor normative, dezbaterea publică având loc pe parcursul 

anilor 2020 – 2021”, se arată în comunicatul de presă. 

Ministerul precizează că, adoptate în 2004 şi ulterior modificate repetat, Legile Justiţiei 

reprezintă fundamentul legislativ al sistemului judiciar. 

”Modernizarea acestor legi şi adecvarea lor la nevoile prezente şi de perspectivă ale 

sistemului judiciar reprezintă o condiţie esenţială pentru realizarea unui serviciu public 

judiciar eficient, capabil să facă dreptate şi să respecte drepturile şi libertăţile 

fundamentale ale cetăţenilor, precum şi ale unui sistem de apărare şi aplicare a legii care 

să protejeze cetăţenii, companiile şi statul faţă de orice încălcări ale legii. Ministerul 

Justiţiei şi-a stabilit încă din anul 2020 obiectivul realizării unor proiecte ale Legilor 

Justiţiei care să tindă în cel mai înalt grad la atingerea acestor deziderate”, a mai 

transmis ministerul. 

Instituţia precizează că a iniţiat în anul 2020 elaborarea proiectelor Legilor Justiţiei, 

alături de Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), documentele fiind elaborate ţinând 

cont şi de deciziile (obligatorii) Curţii de Justiţie a Uniunii Europene (CJUE), deciziile 

Curţii Europene a Drepturilor Omului (CEDO) şi de drept european. 

”Proiectele Legilor Justiţiei au fost elaborate ţinând cont şi de rapoartele de ţară 

publicate de Comisia Europeană (COM) în cadrul „Mecanismului de Cooperare şi 

Verificare” (MCV), de rapoartele din cadrul Mecanismului ”Rule of Law” (RoL) şi de 

opiniile ”Comisiei de la Veneţia” (ComV).  
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Prin raportarea la aceste instrumente comunitare, Ministerul Justiţiei a urmărit alinierea 

proiectelor Legilor Justiţiei unor standarde, recomandări şi evaluări formulate în cadrul 

acestor instrumente comunitare şi rapoarte de evaluare, urmărind îndeplinirea 

obiectivelor din cadrul MCV şi RoL”, a mai transmis intituţia. 

”În elaborarea proiectelor Legilor Justiţiei, Ministerul Justiţiei a căutat să integreze 

poziţiile şi opiniile indicate în cadrul propriei viziuni şi concepţii asupra instituţiilor 

cuprinse în aria de reglementare, plecând de la şi încercând permanent să ajungă la 

satisfacerea interesului cetăţenilor de avea o Justiţie independentă, responsabilă şi 

răspunzătoare pentru propria calitate, o Justiţie eficientă, o Justiţie dreaptă. 

Ministerul Justiţiei nu este şi nu poate fi doar un simplu redactor tehnic de texte juridice 

care să reflecte pur şi simplu doar voinţa sau viziunea unor alte instituţii din sistemul 

judiciar şi în general din sistemul instituţional românesc sau european, ori din cadrul 

societăţii civile, fără ca această afirmaţie să prejudicieze, desigur, caracterul obligatoriu al 

deciziilor definitive ale instanţelor de judecată, ÎCCJ, CCR, CJUE sau CEDO, de care 

ministerul a luat întotdeauna act şi le-a tratat ca atare”, mai arată MInisterul Justiţiei. 

Instituţia explică faptul că, de la finalizarea elaborării lor în septembrie 2020, proiectele 

Legilor Justiţiei au intrat într-o dezbatere publică care a durat aproximativ 6 luni, până în 

aprilie 2021. 

”După dezbaterea publică încheiată în primăvara anului 2021, proiectele au fost 

înaintate către CSM, apoi în avizare interministerială, ambele procese de promovare în 

avizare fiind, din păcate, abandonate de minister la scurt timp după ce au fost demarate. 

În consecinţă, proiectele nu şi-au mai urmat cursul firesc spre aprobarea de către Guvern 

şi adoptarea ca legi de către Parlament, pentru ca apoi să poată fi eventual promulgate 

de către Preşedintele României şi publicate în Monitorul Oficial”, se mai arată în 

comunicat. 

Ministerul precizează, de asemenea, că în cadrul Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă termenul asumat pentru intrarea în vigoare este Trimestrul II 2023. 

”Sistemul judiciar are însă nevoie urgentă de aceste legi, ca şi cetăţenii care îşi doresc o 

Justiţie aşezată pe un cadrul legislativ modernizat. Ministerul Justiţiei va rămâne 

permanent deschis analizei opiniilor şi propunerilor pe care le va primi inclusiv pe 

parcursul procesului de dezbatere parlamentară”, a mai prcizat instituţia.  
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Orice contribuţie poate fi transmisă în scris la adresa dean@just.ro, înainte de a trece 

mai departe la procedurile de avizare şi adoptare la nivelul Guvernului, proces care va fi 

iniţiat cu etapa avizărilor imediat după 01.07.2022. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• UPDATE Daniel Horodniceanu, fostul șef al DIICOT, a câștigat 

alegerile pentru CSM din partea Parchetului general / Magdalena 

Militaru, adjuncta procurorului general Gabriela Scutea, și Alina Albu, 

șefa Secției anti-crimă organizată din DIICOT, au ieșit din cursă 

UPDATE Ora 18.50: Fostul șef al DIICOT Daniel Horodniceanu a câștigat turul doi al 

alegerilor pentru CSM din partea Parchetului general, au declarat pentru G4media.ro 

surse judiciare. 

Daniel Horodniceanu a obținut 190 de voturi, iar Alina Albu – 174. De asemenea, 9 

voturi au fost anulate. 

Potrivit unor surse din magistratură, Horodniceanu, deși popular printre procurori, nu 

este agreat și susținut de șefii sistemului de law enforcement și intelligence. Cât a fost 

șef DIICOT, Horodniceanu a avut o relaţie instituţională corectă cu serviciile secrete, dar 

nu a fost un apropiat al acestora. 

Spre exemplu, Horodniceanu a părăsit recepţia SRI din 29 martie 2016 când a văzut că 

acolo era şi deputatul Sebastian Ghiţă, multiplu inculpat. În plus, Horodniceanu a fost 

primul şef de mare parchet care a dat publicităţii date statistice concrete potrivit cărora 

numărul informărilor SRI către parchete a scăzut după ce le șefia SRI a venit directorul 

Eduard Hellvig. 

UPDATE ora 16:00: Fostul șef al DIICOT Daniel Horodniceanu și șefa Secției anti-crimă 

organizată din DIICOT, Alina Albu, au intrat în turul doi al alegerilor pentru CSM din 

partea Parchetului general, au declarat pentru G4media.ro surse judiciare. Magdalena 

Militaru, adjuncta procurorului general Gabriela Scutea, a ieșit din cursă. 

Alina Albu a obținut 156 de voturi, Daniel Horodniceanu – 128, iar Magdalena 

Militaru – 105, potrivit informațiilor G4media.ro 
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Știrea inițială:  

Trei candidați au rămas în cursă pentru desemnarea reprezentantului Parchetului de pe 

lângă Înalta Curte de Casație și Justiție în viitorul Consiliu Superior al Magistraturii: 

Daniel Horodniceanu, fostul șef al DIICOT, acum simplu procuror la DIICOT Iași, 

Magdalena Militaru, adjuncta procurorului general al României, Gabriela Scutea, și Alina 

Albu, șefa Secției pentru combaterea crimei organizate din cadrul DIICOT. 

Cei trei se luptă pentru locul ocupat în prezent de procurorul Codruț Olaru. Mandatului 

actualului CSM expiră la sfârșitul anului. 

Adunarea generala a procurorilor PÎCCJ (DIICOT, DNA, PG) a fost convocată pe 22 iunie 

2022, ora 11, la Centrul Cultural al MAI. Peste 500 de procurori sunt așteptați să își 

exprime votul. 

Potrivit unor surse din rândul procurorilor, de regulă, cele mai mari șanse le au 

candidații care vin din DIICOT întrucât au cei mai mulți votanți, 290. DNA și PG au în jur 

de 240 de voturi. 

Numai că de acesată dată, votul procurorilor DIICOT este ”spart”, atât Daniel 

Horodniceanu, cât și Alina Albu provin de la parchetul anti-crimă organizată. În plus, 

Magdalena Militaru, adjuncta Gabrielei Scutea, ar fi puternic susținută de șefima din 

parchete. ”Va fi un test privind autoritatea șefilor”, a explicat un procuror pentru 

G4media.ro. 

Daniel Horodniceanu a fost șeful DIICOT între 2015 și 2018. A fost prima numire de şef 

al unui mare parchet făcută de președintele Klaus Iohannis, însă în 2018 nu a mai fost 

propus, iar în locul lui a fost preferat Felix Bănilă (care ulterior și-a dat demisia pe fondul 

bâlbâielilor din ancheta privind crimele din Caracal). 

După aceea, Horodniceanu s-a înscris în cursa pentru șefia DIICOT de mai multe ori, 

ultima dată anul trecut, însă procedura de selecție demarată de ministrul USR al Justiției 

Stelian Ion a fost stopată de ministrul PNL interimar al Justiției, Lucian Bode, după 

scoaterea USR de la guvernare. 

Potrivit unor surse din magistratură, Horodniceanu, deși popular printre procurori, nu 

este agreat și susținut de șefii sistemului de law enforcement și intelligence. Cât a fost 

șef DIICOT, Horodniceanu a avut o relaţie instituţională corectă cu serviciile 

secrete, dar nu a fost un apropiat al acestora.  
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Spre exemplu, Horodniceanu a părăsit recepţia SRI din 29 martie 2016 când a văzut că 

acolo era şi deputatul Sebastian Ghiţă, multiplu inculpat. În plus, Horodniceanu a fost 

primul şef de mare parchet care a dat publicităţii date statistice concrete potrivit cărora 

numărul informărilor SRI către parchete a scăzut după ce le șefia SRI a venit directorul 

Eduard Hellvig. 

Ca șef DIICOT, Horodniceanu a avut de gestionat dosare grele precum cazul Black Cube 

privind spionarea şefei DNA sau ancheta Romgaz. A avut mesaje ferme împotriva 

modificărilor făcute de PSD-ALDE la legile Justiţiei. 

Magdalena Militaru, adjuncta procurorului general Gabriela Scutea, ar fi, în schimb, 

sprijinită de șefii din parchete. Ea este partenera lui Mihai Prună, adjunctul sefului Secției 

a 2-a din DNA, fratele fostului ministru al Justiției Raluca Prună. 

Alina Albu este o profesionistă din cadrul DIICOT, sprijinită de procurorii de execuție din 

parchetul anti-crimă organizată. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Nicolae Ciucă, după ce s-a văzut cu vicepreședintele Google: aici este 

cheia 

Prim-ministrul Nicolae Ciucă s-a întâlnit, joi, la Palatul Victoria, cu vicepreşedintele 

Google, Karan Bhatia, el afirmând că digitalizarea este cheia reducerii birocraţiei şi va 

facilita tranziţia României către o economie mai sigură, dinamică şi bazată pe date. 

Principalele teme discutate au vizat consecinţele agresiunii militare ruse din Ucraina, 

ameninţările în domeniul securităţii cibernetice şi legate de dezinformare, transformarea 

digitală a României şi importanţa parteneriatului transatlantic. 

Potrivit unui comunicat oficial al Guvernului, premierul a evidenţiat rolul important al 

României în regiune, ca pilon de stabilitate, atât în interiorul NATO, cât şi UE. 

“Digitalizarea este cheia reducerii birocraţiei, care va transforma infrastructura 

administrativă într-una mai bună şi mai eficientă. Totodată, digitalizarea va facilita 

tranziţia ţării noastre către o economie mai sigură, dinamică şi bazată pe date, aliniată 

cu direcţiile strategice europene.  
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Întărirea prezenţei Google în România şi dezvoltarea sa locală vor contribui la 

consolidarea parteneriatului transatlantic şi la dinamizarea proceselor de cercetare-

dezvoltare din ţara noastră. Apreciem sprijinul oferit de Google în lupta cu ameninţările 

cibernetice şi dezinformarea online”, a declarat prim-ministrul Nicolae Ciucă. 

Accesul la serviciile digitale şi aplicaţiile lor concrete depind de capacitatea utilizatorilor 

de a le valorifica, în acest sens fiind necesare eforturi susţinute de educaţie digitală, mai 

spune Guvernul. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Eurostat: Mai multe femei decât bărbaţi sunt în afara pieţei forţei de 

muncă, în Uniunea Europeană 

Ponderea femeilor din Uniunea Europeană (cu vârsta între 25-54 de ani) din afara pieţei 

forţei de muncă care nu îşi caută un loc de muncă era în 2021 mult mai ridicată decât a 

bărbaţilor (18,5% comparativ cu 8,2%), arată datele prezentate miercuri de Oficiul 

European de Statistică (Eurostat). 

Există diferenţe semnificative în motivele pentru care bărbaţii şi femeile (cu vârsta între 

25-54 de ani) din afara pieţei forţei de muncă nu îşi caută un job. Ponderea femeilor din 

afara pieţei forţei de muncă care nu îşi caută un loc de muncă din cauza 

responsabilităţilor de îngrijire (5,7%) şi alte motive familiale (2,9%) este semnificativ mai 

ridicată decât în cazul bărbaţilor. Chiar dacă aceste două categorii - de responsabilităţi 

de îngrijire şi motive familiale - sunt combinate pentru bărbaţi, ponderea rezultată este 

de doar 0,5%, potrivit Agerpres. 

La nivel naţional, femeile cu vârsta între 25-54 de ani din afara pieţei forţei de muncă 

care nu îşi caută un job din cauza responsabilităţilor de îngrijire depăşeşte 5% în 

jumătate din statele membre UE. Cea mai ridicată pondere a fost înregistrată în Cehia 

(12,8%), România (11%) şi Irlanda (8,2%), iar cea mai scăzută în Danemarca (0,9%), 

Suedia (1,5%) şi Slovenia (1,8%). 
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Pe de altă parte, ponderea corespunzătoare în cazul bărbaţilor, chiar dacă aceste două 

categorii de responsabilităţi de îngrijire şi motive familiale sunt combinate, depăşeşte 

1% doar în Irlanda (1,1%). 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministrul Aurescu, consultări politice cu omologul din Emiratele 

Arabe Unite / Abdullah bin Zayed Al Nahyan a acceptat  invitaţia de a 

efectua o vizită în România 

Necesitatea extinderii dialogului politico-diplomatic care să ofere perspective cooperării 

economice şi sectoriale dintre România şi Emiratele Arabe Unite a constituit, miercuri, la 

Abu Dhabi, una dintre temele consultărilor dintre ministrul Afacerilor Externe, Bogdan 

Aurescu, şi omologul său, şeicul Abdullah bin Zayed Al Nahyan. 

Potrivit unui comunicat al MAE, Aurescu s-a întâlnit cu ministrul afacerilor externe şi 

cooperării bilaterale, şeicul Abdullah bin Zayed Al Nahyan, şi cu ministrul de stat pentru 

afaceri economice şi comerciale, Ahmed bin Ali Al Sayegh, din Emiratele Arabe Unite. 

Consultările au avut loc în marja desfăşurării lucrărilor celei de-a doua sesiuni a Comisiei 

de Cooperare între Guvernul României şi Guvernul Emiratelor Arabe Unite, coprezidată, 

din partea României, de către ministrul Aurescu. Sesiunea Comisiei de Cooperare s-a 

desfăşurat în contextul vizitei de lucru efectuate de premierul Nicolae Ciucă în Emiratele 

Arabe Unite, în 20 şi 21 iunie. 

În cadrul discuţiilor bilaterale, Aurescu şi oficialii emiratezi au exprimat aprecierea faţă 

de relaţiile foarte bune dintre România şi Emiratele Arabe Unite, din perspectiva 

dialogului politico-diplomatic şi sectorial, precum şi a contactelor mediului de afaceri. 

De asemenea, a fost evidenţiată cooperarea în cadrul organizaţiilor internaţionale, sens 

în care ministrul de externe român l-a felicitat pe omologul emiratez pentru activitatea 

ţării sale în calitate de membru nepermanent al Consiliului de Securitate al ONU. 

De asemenea, şefului diplomaţiei române a subliniat că decizia Conferinţei Statelor Părţi 

la Convenţia Cadru a Naţiunilor Unite privind Schimbările Climatice (UNFCCC) de a 

desemna Emiratele Arabe Unite în calitate de gazdă a reuniunii COP28 în 2023 
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reflectă implicarea autorităţilor de la Abu Dhabi în efortul comun de combatere a 

schimbărilor climatice. 

Ministrul Aurescu şi omologul său s-au pronunţat pentru mai multă consistenţă a 

relaţiilor bilaterale româno-emirateze, atât prin creşterea frecvenţei contactelor politice 

la nivel înalt şi a celor la nivel sectorial, cât şi prin implicarea în proiecte bilaterale de 

interes comun. 

Cele două părţi au salutat rezultatele celei de-a doua sesiuni a Comisiei de Cooperare 

între Guvernele României şi Emiratelor Arabe Unite, ce consolidează cadrul pentru 

aprofundarea cooperării în diferite sectoare de interes şi pentru creşterea schimburilor 

comerciale dintre cele două ţări. 

La propunerea ministrului Aurescu, ministrul Abdullah bin Zayed Al Nahyan a agreat 

organizarea celei de-a treia sesiuni a Comisiei de Cooperare, în 2024, la Bucureşti. 

În ceea ce priveşte cooperarea sectorială, discuţiile au vizat dezvoltarea proiectelor 

bilaterale în domeniile energiei, infrastructurii portuare, agriculturii şi IT&C. 

Premierul Nicolae Ciucă şi şeicul Mohamed bin Zayed Al Nahyan, preşedintele 

Emiratelor Arabe Unite, au abordat în timpul discuţiilor de marţi posibile soluţii în ceea 

ce priveşte diversificarea surselor de aprovizionare cu petrol şi gaze naturale, în 

contextul situaţiei tensionate din regiunea Mării Negre. Ministrul Bogdan Aurescu a 

evidenţiat oportunităţile de investiţii existente în România în domeniul energiei 

regenerabile. 

Întrevederile cu cei doi demnitari emiratezi au analizat agenda regională şi 

internaţională, cu accent asupra situaţiei din Ucraina, generate de agresiunea ilegală şi 

nejustificată a Federaţiei Ruse, respectiv acţiunile destabilizatoare ale miliţiilor Houthi în 

Golf, precum şi alte evoluţii în dinamica politico-securitară din Orientul Mijlociu. 

Ministrul Aurescu a prezentat sprijinul României pentru Ucraina, atât în susţinerea 

refugiaţilor ucraineni cât şi pentru economia Ucrainei şi eforturile de a facilita exportul 

de cereale din Ucraina, necesare pentru evitarea unei crize alimentare în diverse părţi ale 

lumii. 

Omologul emiratez a subliniat rolul geopolitic important crescut pe care îl ocupă în 

prezent România în contextul crizei din Ucraina, se mai arată în comunicat.  
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Ministrul Aurescu a menţionat impactul pe care invazia rusă din Ucraina îl are asupra 

securităţii energetice la nivel global şi a evidenţiat rolul pe care Emiratele Arabe Unite, 

unul dintre cei mai importanţi producători şi exportatori de petrol şi gaze din lume, îl 

pot avea în atenuarea dezechilibrelor cauzate de comportamentul iresponsabil al Rusiei. 

La solicitarea omologului emiratez, ministrul Aurescu a prezentat evaluarea părţii 

române cu privire la perspectivele conflictului din Ucraina. De asemenea, a subliniat 

necesitatea sprijinirii R. Moldova pentru a face faţă crizei generate de Rusia şi a exprimat 

sprijinul ferm al României pentru acordarea statutului de stat candidat la aderarea 

Ucrainei şi R. Moldova. 

Cei doi miniştri de externe au detaliat şi despre perspectivele soluţionării conflictului din 

Yemen, ministrul emiratez apreciind poziţia constantă şi fermă a României de 

condamnare a atacurilor rebelilor houthi asupra teritoriului emiratez. De asemenea, cei 

doi miniştri au abordat pe larg şi relaţia cu Iran şi perspectivele de progres în dosarul 

nuclear iranian. 

Şefii diplomaţiilor română şi emirateză au analizat şi rolul global în creştere al Uniunii 

Europene ca efect al crizei pandemice şi războiului din Ucraina şi au discutat despre rolul 

Statelor Unite în plan global, ministrul Aurescu evidenţiind parteneriatul strategic solid 

româno-american. 

Ministrul emiratez a acceptat  invitaţia ministrului Aurescu de a efectua o vizită în 

România. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Iohannis participă, joi şi vineri, la reuniunea liderilor din UE şi Balcanii 

de Vest, la Consiliul European şi Summitul Euro 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, joi şi vineri, la reuniunile liderilor din Uniunea 

Europeană şi Balcanii de Vest, la Consiliul European şi la Summitului Euro în format 

extins, care vor avea loc la Bruxelles, a anunţat Administraţia Prezidenţială. 

Potrivit sursei citate, reuniunea liderilor din Uniunea Europeană şi Balcanii de Vest va 

constitui o oportunitate de reafirmare, în actualul context geopolitic, a 

sprijinului  
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liderilor Uniunii Europene pentru ancorarea europeană a Balcanilor de Vest şi pentru 

avansarea şi consolidarea procesului de extindere în baza criteriilor stabilite. Totodată, 

reuniunea va fi dedicată unui schimb de vederi cu partenerii din regiune pentru 

identificarea modalităţilor concrete de stimulare a proceselor de reformă şi de întărire a 

cooperării în domenii cheie de interes comun, cu scopul consolidării rezilienţei. 

Agenda reuniunii Consiliului European, care se va desfăşura joi şi vineri, va include o 

dezbatere strategică privind definirea relaţiilor Uniunii Europene cu partenerii apropiaţi 

din Europa, situaţia din Ucraina, din perspectiva evoluţiilor de securitate şi a sprijinului 

acordat de Uniunea Europeană pe multiple planuri, cererile de aderare la Uniunea 

Europeană ale Ucrainei, Republicii Moldova şi Georgiei, în contextul publicării, la 17 

iunie, a Opiniilor Comisiei Europene, precum şi rezultatele Conferinţei privind viitorul 

Europei şi etapele următoare. 

În cadrul Summitului Euro în format extins vor fi abordate situaţia economică din Uniune 

şi evoluţiile în ceea ce priveşte Uniunea Bancară şi pieţele de capital. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Prețul țițeiului european scade joi dimineața sub 110 dolari/baril, în 

cea mai amplă corecție de la finalul lunii martie, din cauza temerilor 

privind recesiunea 

Prețul țițeiul Brent a scăzut la 109 dolari pe baril, în tranzacțiile de joi dimineața din Asia, 

adâncind astfel o amplă mișcare de corecție ce durează deja de două săptămâni. Țițeiul 

american de referință (WTI) se tranzacționează la 104 dolari pe baril. 

Investitorii sunt îngrijorați de comentariile șefului FED, Jerome Powell, care a declarat 

miercuri că banca centrală americană nu încearcă să creeze o recesiune pentru a opri 

inflația, ci este pe deplin angajată să țină prețurile sub control, chiar și cu riscul unei 

încetiniri economice. 

Între timp, președintele american Joe Biden a cerut Congresului să suspende temporar 

taxa federală pe benzină, iar evaluările Consiliului Economic din SUA arată că India și 

China ar putea cumpăra mai mult petrol rusesc decât credeau anterior Statele 

Unite, ceea ce ar lăsa mai multe cantități de petrol nerusesc pe piețele globale.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 iunie 2022 22 

 

În România, coaliția de guvernare a decis să introducă un mecanism de compansare a 

prețurilor carburanților, astfel încât prețurile acestora să scadă cu 1 leu/litru. 

(Sursa: biziday.ro)  


